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Ha ocHoBy imaxa 187 110CIJOBHHKa. Cicyniunole UpHe Tope, nompe,Reemmxy
Bnae 3a IIOJIHTHIIKH cmcfrem, yHylpauusy H Barbcxy rionnnucy, Ayaucy Mai:am:say,
nocTasmam caegehe

HOCJIAHIPIKO 1114TAIM

Aa	 cTe noTnyHo 3a4OBOJM114 ocTsapeHlim HHBOOM anagasmie npasa y
LipHoj copH, H yKOJIHKO HHCTe IHTO cmaTpaTe HajsehHm H3a3OBOM, a HITO
Hajsehlim npo6nemom c 1(oji/1m ce lipHa Fopa cyo liasa y ocTsapHsamy
snagasane npasa.

Kaxo xomewrapHuleTe „npo6nem" y HmeHosamy 11141a CnenHjanHor
licTpaxcHor Tama?

Hmajyhu y sway ,Lta cTe 17.09.2015"w:we H3jaBHJIH )1a. „y OBOi 4a3H
opraHH30saHH xpHmkniaz mune HHje npo6mem 14pHe rope", llHTM Bac
je npo6nem ollstka opraHH3osam4 xpHmHHast y ItHoj FopH, axo HHje npo6nem
LlpHe Tope, 're TIOCTOk4 all xoHxpeTna HHCTIIT31l1Hia H nojesilHan y
FopH Ha ITHiHM pe3y.uTamma Teme.a,HTe Taxsy oujelly?

OgroBop Tpaxc H)' nlicatioj 4opm11.
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Vlada Cme Gore
Potpredsjednik za politiOki sistem, unutraanju i spoljnu politiku

Broj:03- 1/102- 2015
Podgorica, 20. decembar

SKUPtTINA CRNE GORE

Poslanica Socijalistiake narodne partije, gospoda Sneiana Jonica
postavila je poslaniako pitanje za sjednicu Skup'Stine Crne Gore
zakazanu za 14. decembar 2015. godine, koje glasi:

„Da Ii ste potpuno zadovoljni ostvarenim nivoom vladavine prava u Crnoj
Gori i ukoliko niste'Sto smatrate najveaim izazovom, a to najvetim
problemom s kojim se Crna Gora suoeava u ostvarivanju vladavine
prava?

Kako komentargete „problem" u imenovanju S'efa specijalnog istraThog
tinna?

Imajuoi u vidu da ste 17.09.2015. godine izjavili da „u ovoj fazi
organizovani kriminal vie nije problem Crne Gore", pitam Vas aiji je
problem organizovani kriminal u Crnoj Gori, ako nije problem Crne Gore
te postoji Ii konkretna institucija i pojedinac u Crnoj Gori na eijim
rezultatinna temeljite takvu ocjenu?"

U smislu elana 191 Poslovnika Skup'Stine Crne Gore dostavlja se

ODGOVOR NA POSLANICK0 PITANJE

Po'Stovana poslanice Jonica,

Podsjetiou Vas da sam u oktobru 2014 godine, dakle prije neeto vie od
godinu dana, u odgovoru na Vaee poslanlako pitanje izmeclu ostalog
ukazao da je na§ zajedniaki zadatak u narednom kratkom periodu
usvajanje kljuonih zakona u oblasti borbe protiv korupcije i
organizovanog kriminala, kao i seta organizacionih zakona u oblasti
pravosucla, Zakona o Specijalnom dr2avnom tublaMvu i paketa



antikorupcijskih zakona. Danas au real da je ovaj zadatak, na
zadovoljstvo svih nas, uspjeeno okonean. Implementacijom navedenih
zakona formirano je specijalno tu2ilaetvo, izvr§ene su reforme u sektoru
bezbijednosti, i obezbijedeni su svi preduslovi za blagovremen poeetak
rada Agencije za sprjeaavanje korupcije. Kada me pitate da Ii sam
potpuno zadovoljan ostvarenim nivoom vladavine prava u Crnoj Gori,
neat., red da smo u potpunosti zadovoljni jer je jasno da je pred nama
jos mnogo posla, all moramo konstatovati da su sve nadleine institucije
u prethodnom periodu dale znaCajan doprinos u cjelokupnom
reformskom procesu i u tom smislu zaslu2ne za pozivnicu u NATO kao i
za ocjene koje smo kroz izvjeetaj o napretku nedavno dobili i od na§ih
evropskih partnera.

Sveukupna ocjena Evropske komisije je da je crnogorski pravosudni
sistem umjereno spreman te da je tokom tokom 2015 Crna Gora
ostvarila odredeni napredak u ovoj oblasti. Posebno se istide dobar
napredak koji je ostvaren kada je rijea o jaaanju zakonodavnog okvira
kako bi se pobolj gala nezavisnost, odgovornost I profesionalizam
pravosuda. Ono eto predstavlja dalji izazov jeste puna primjena novog
zakonodavstva koje je usvojeno u februaru ove godine, a koje je
koncipirano tako da zapoaljavanje, ocjenjivanje, napredovanje i jaaanje
odgovornosti sudija I tuiilaca bude transparentno, zasnovano na
zaslugama i objektivnim kriterijunnima.

Iste iii shone ocjene date su I za oblast borbe protiv korupcije i
organizovanog kriminala gdje se konstatuje da je ostvaren odredeni
napredak zahvaljujuai jaaanju zakonodavnog I institucionalnog okvira, all
i da rad na tome treba privesti kraju.

Dakle, i dalje je neophodno, fokusirati se na punu prinnjenu novog
zakonodavstva I na unaprijedenju raznih instrumenata neophodnih za
efikasniji rad policije i driavnog tubla§tva kao i na jaaanju proaktivnih
istraga i meduresorske saradnje. Sve institucije moraju pokazati
proaktivniji pristup prilikom vr§enja svojih du2nosti. Sve ovo
podrazumijeva spremnost svih, ukljuoujudi i eelne Vide pravosudnih
sluibi i drugih organa za sprovodenje zakona, i iziskuje potpunu
posveoenost ostvarenju rezultata i napretka, na osnovu br ega te se
mjeriti njihove zasluge, all i cijeniti odgovornost.

to se tree Va§eg interesovanja za imenovanje eefa Specijalnog
istra2nog tinna, podsjetiou Vas da je elanom 26 stay 3 Zakona o
specijalnom tubla§tvu jasno propisano da rukovodioca Policijskog
odjeljenja postavlja direktor organa uprave nadle2nog za poslove



policije, uz saglasnost glavnog specijalnog tuiioca. S obzirom da je istim
zakonom utvrdena i odgovornost policijskih sluThenika koji eventualno
ne bi postupili po nalogu Specijalnog tu2ioca, te njegovo pravo da protiv
istog podnese prijedlog za pokretanje disciplinskog postupka, a posebno
imajuti u vidu broj kandidata koje je u prethodnom periodu predlagao
direktor Uprave policije, ne vidim problem i razlog da se postupak izbora
i postavljenja rukovodioca Policijskog odjeljenja odugovlaai.Savjet za
vladavinu prava je na njihovu inicijativu bio odredio rok da se ovo pitanje
razrije§i, all na2alost jo'S nema rjee'enja.

I na kraju, taeno je da sam 17. septembra ove godine izjavio da u ovoj
fazi, organizovani kriminal viee nije problem Crne Gore jer su proteklih
godina izgradene institucije koje se sa problemom organizovanog
kriminala uspje§no hvataju uko'Stac, to je potvrdeno ne samo na
nacionalnom nego i na medunarodnom nivou. Rekao sam takode i
ponoviou da je Crna Gora u posljednje detiri godine radila veoma
predano na uspostavljanju ustavnog, zakonodavnog i institucionalnog
okvira, izgradila je ozbiljne institucije otporne na korupciju i na uticaj
organizovanog kriminala kako bi se suprotstavila svim onim slabostima
ovog globalnog izazova. Rezultate u ovoj oblasti prepoznali su I na§i
evropski partneri. Tako je pozitivno ocijenjena sveobuhvatna krivieno
pravna reforma i reorganizacija policije, koja ima za cilj jadanje
kapaciteta za borbu protiv organizovanog kriminala. Takode pozitvno je
ocijenjeno .Sto je izradena i sprovodi se procjena opasnosti od taog i
organizovanog kriminala u Crnoj Gori kao i jaeanje saradnje sa
medunarodnim partnerima.

Svjedoci smo da je u nizu akcija medunarodnog karaktera do§lo do
zaplijene znaeajnih kolitina narkotika. Nije mall rezultat ako se kais e da
je crnogorska policija tokom ove godine ifeestvovala u medunarodnoj
akciji koja je realizovana u saradnji sa policijskim sluThama Kraljevine

panije, Republike Srbije i Republike Hrvatske, i uz ude§oe partnerskih
sluZbi Velike Britanije, a koja je rezultirala zaplijenom 3,5 tone kokaina,
hap§enjenn 69 lica i zapljenom droge u vrijednosti od 9,4 miliona eura.

Realizacija akcija Mak i Hant u oktobru ove godine i procesuiranje 29
osoba na crnogorskoj i hrvatskoj teritoriji, zbog medunarodnog
krijumaarenja kokaina, heroina, hag iea, marihuane i drugih droga,
predstavlja joSt jednu potvrdu kontinuiranih kvalitetnih aktivnosti koje



dr2avni organi sa partnerima sprovode na polju suzbijanja
medunarodnog krijumOarenja narkotika.

Takode, jo§ jedan pozitivan primjer u ovoj godini je i Uprava carina koja
je dala, svoj ne mali, doprinos u suzbijanju organizovanog kriminala jer
je poznato I Siroj javnosti da su carinski slu2benici u novembru u Luci
Bar zaplijenili oko 33 kg kokaina.

Naravno, ovo su samo neke od aktivnosti na suzbijanju svih oblika
organizovanog kriminala kako na nacionalnom tako i na regionalnom i
medunarodnom planu.

Takode, kao to sam i ranije ukazivao i sada ou real da se u borbi protiv
organizovanog kriminala ne ocjenjuju lieni rezultati pojedinih starje§ina
ve6 prvenstveho organa nadleki nih za postupanje u ovinn oblastinna
posebno zato §to borba protiv organizovanog kriminala zahtijeva timski
rad i blisku mecluinstitucionalnu i medunarodnu saradnju. Dakle,
organizovani kriminal vie nije problem Crne Gore jer su crnogorske
institucije svojim proaktivnim stavom opravdale povjerenje i dokazale
svoj profesionalni kredibilitet kod relevantnih medunarodnih institucija,
§to áe uvjeren sam i nastaviti.

S po§tovanjem,
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